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MILJØ- OG TEKNIKUDVALGET

Dagsorden til Miljø- og teknikudvalgets møde 
onsdag, den 25. november 1998, kl. 13.30 på tek
nisk chefs kontor.

Medlemmer:
Jens Brogaard Jensen 
Eric Munch 
Bent Hoffmann 
Niels Jørgen Pedersen 
Hanne Kyvsgaard

Fra administrationen:

Bemærkninger:
Pkt. 4 udgår, da forvaltningen ikke har modtaget 
de supplerende oplysninger, som ejeren var blevet 
bedt om at fremsende inden mødet.

Tidspunkt for mødets afslutning:t. 1550

Næste møde afholdes:



MILJØ- OG TEKNIKUDVALGET

i.

Meddelelser fra formanden

l.A
20 kommunesamarbeidet - slutdisponering af 
slam
Forvaltningen har modtaget slutdokument fra 
forretningsudvalget. Dokumentet er dels en op
summering af forløbet frem til opløsning af sam
arbejdet, og dels indeholder det forretningsudval
gets forventninger og anbefalinger. Det anbefales, 
at der etableres et tørringsanlæg i tilknytning til 
Nordforbrændingen.
Endelig er der et overskud på projektet på i alt 
15.841,40 kr., der tilbagebetales til kommunerne 
efter samme betalingsnøgle, som udgifterne til 
det hidtidige projekt har været afholdt.

l.B
Renovationsområdet
Det skal herved oplyses, at på udvalgets decem
bermøde vil der blive fremlagt forslag til imple
mentering af erhvervsaffaldsregulativet og for
slag til ny administrativ praksis indenfor hus- 
holdningsregulativet.

l.C
Hovedgadens forskønnelse
Styregruppen har på de afholdte møder debatte- 
ret/besluttet følgende emner:
Målsætninger for forskønnelsen af Hovedgaden. 
Overordnet tilpasning af skitseforslaget. 
Skitseprojekt 1. strækning: Degnebakken til Op
tikeren.
Noget-for-noget princippet.
Nyhedsbrev.
Tidsplan
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Overordnet mål er naturligvis, at Hovedgaden 
skal forskønnes og blandt delmålene kan nævnes 
trafiksikkerhed, sikre og trygge forhold for de 
bløde trafikanter, god sammenhæng med allerede 
gennemførte forandringer på Hovedgaden, de fy
siske rammer skal være robuste i forhold til 
fremtidige vedligeholdelse. Det skal være gedi
gent og holdbart og der udarbejdes lokalplan, som 
middel til at sikre at også private grundejere 
foretager forskønnelsesaktiviteter i tilknytning til 
Hovedgaden.
Godkendt i styregruppen den 29/10-98.
I forbindelse med tilpasning af skitseforslaget 
samt skitseprojektet på 1. strækning har styre
gruppen fået forelagt to løsningsmuligheder: 
Løsning A Blandet trafik:

kørebanespor på 6,5 m, fortove med 
varierende bredde fra 1 m til 3 m, 
parkeringsbåse i niveau med fortovet, 
hævet flade i Krosvinget.

Løsning B Cykelsti på dele af Hovedgaden:
varierende kørebanespor med cykelsti i 
forbindelse med kantstensparkering. Det 
er ikke fysisk muligt at etablere cykelsti 
på hele strækningen, fordi gadeprofilet 
flere steder er for smalt.

Styregruppen har 29/10-98 besluttet at der arbej
des videre med løsning A.
Noget-for-noget princippet betegner den tanke
gang, at nu Skibby kommune er i færd med at 
konkretisere løsninger på en fysisk forskønnelse 
af Hovedgaden ønsker styregruppen at grund
ejerne også forskønner hos dem selv. Derfor af
holdt styregruppen den 12. november 1998 et ori
enteringsmøde for grundejerne på 1. strækning, 
hvor planerne om forskønnelsen blev fremlagt og 
grundejerne blev inviteret til at deltage i noget- 
for-noget princippet.

har herefter været til møde med 
de enkelte grundejere for at aftale - hvad der skal
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ske netop hos den enkelte og hvad yder grundeje
ren tilgæld for at opnå en helhed i gaderummet. 
Det første nyhedsbrev fra kommunen kommer i 
lokalavisen den 1. dec. 98. Brevet fortæller kort 
om tankerne bag projektet samt økonomi og tids
horisont.
Tidsperspektiv: At afslutte udførelsen af 1. 
strækning inden skolesommerferien 1999.

l.D
Orientering om møde med ejerne af 
Formanden orienterer om mødets forløb og ind
hold.

l.E
Spildevandsplan i det åbne land - møde med Fre
deriksborg amt
Den 17. december 1998 afholdes møde med Fre
deriksborg amt om spildevandsplan i det åbne 
land. Mødet har til formål at få defineret/klassifi- 
ceret de problemstillinger der gør sig gældende i 
Skibby kommune, og vil derfor være det første 
bud på, hvilket omfang opgaven må forventes at 
have. Udvalget vil i december 1998 eller januar 
1999 få forelagt forslag til, hvordan opgaven bør 
løses.

l.F
Lovforslag om lov om ændring af lov om plan
lægning
Miljøstyrelsen har fremsendt ovennævnte lovfor
slag til orientering i kommunerne i forb. med hel
årsbeboelse af sommerhuse.

Miliø- og teknikudvalget, den 25. november 
1998: Taget til efterretning.
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Efterretningssager

2.A
Eric Munch orienterer kort om møder afholdt i 
HNG og Miljø- og levnedsmiddelkontrollen.

Miljø- o g teknikudvalget, den 25. november 
1998: Taget til efterretning.
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2.B

Onsved renseanlæg - Udledningstilladelse.

J.nr. 06.03 P15/JEH 

Afgøres af udvalget

Miljø - og teknikudvalget vedtog på møde den 26. 
august 1998, at der skulle optages forhandlinger 
med Frederiksborg Amt med henblik på lempelse 
af udlederkravene samt at der sideløbene med 
forhandlingerne med Amtet skulle undersøges, 
hvorvidt en forureningskilde kunne identificeres 
og forureningen afhjælpes. Med baggrund i de 
med Amtet førte forhandlinger har Miljøplan A/S 
- på vegne af Skibby kommune - fremsendt an
søgning til Amtet med anmodning om, at fristen 
for overholdelse af udlederkravet for ammoniak- 
kvælstof forlænges til 1. juli 1999, og om, at det 
nuværende udlederkrav for ammoniak lempes. 
Kloakforsyningen har i perioden foretaget målin
ger i området for lokalisering af en eventuel 
kvælstofkilde. Dette har ikke umiddelbart været 
muligt.

Ansøgning, incl. bilag, vedlagt.

Miliø- og teknikudvalget, den 25. november 
1998: Den fremsendte ansøgning tages til efter
retning.
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Sager til behandling 

3.

Ansøgning om tilladelse til ændring af status fra 
sommerhus til helårsbeboelse.

J.nr. 01.03.04/JOH

Afgøres af udvalget/Frederiksborg amt

En kommende ejer af ejendommen
matr. nr. 12-c Vellerup by, Vellerup, har an

søgt om tilladelse til at ejendommen kan overfø
res fra status som sommerhus til helårsstatus. 
Skibby kommune og Frederiksborg amt udarbej
dede i 1990 en liste over ejendomme, hvis status i 
givet fald kunne tænkes konverteret til helårsbe
boelse. Denne ejendom var medtaget på listen. 
Frederiksborg amt meddeler i skrivelse af 19. de
cember 1990, at ejendommen kan
ændres fra sommerhus til helårshus ved en kon
kret ansøgning.
Huset fremstår som en landarbejderbolig med 45° 
taghældning og med et bebygget areal på 66 m2, 
samt med 2 udhuse på ca. 10 og 15 m2.
Beboelsen har tagbeklædning af røde vindetegl
sten, og facaderne er hvidkalkede bindings
værkvægge.
Såfremt amtet meddeler zone tilladelse, vil Skib
by kommune stille krav om, at bygningen i et vist 
omfang forbedres, så dagens krav til helårshuse 
opfyldes.

Miljø- og teknikudvalget besluttede på møde 
den 25. november 1998 at fremsende ansøgningen 
til Frederiksborg amt med anbefaling.
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4.

Zonetilladelse til opførelse af maskinhal

J.nr. TF149/1998/JOH

Afgøres af udvalget/Frederiksborg amt

Ejeren af ejendommen matr. nr. 26-
e Bonderup by, Skibby, har ansøgt om tilladelse 
til at opføre en maskinhal på 224 m2 i tilknytning 
til eksisterende bebyggelse. Ejendommen var ved 
ansøgningens modtagelse en landbrugsejendom, 
og maskinhallen kunne da opføres som driftbyg
ning til landbrugsejendommen uden zonetilladel
se.
Inden tilladelsen blev givet, er der indkommet 
ansøgning fra landinspektør om at udstykke 
ejendommen, således at arealet, hvorpå bygnin
gerne ligger, herefter andrager ca. 2 ha, og såle
des at landbrugspligten ophæves og ejendommen 
herefter har status som helårsbeboelse.
Ejeren har ved brev af 11/11-1998 oplyst, at ma
skinhallen fortsat ønskes opført.
Opførelse af hallen kræver zonetilladelse og am
tet er landzonemyndighed.
Hallen tænkes opført med tagbeklædning af grå 
eternitbølgeplader og med facadebeklædning af 
stålplader.
Ejeren er anmodet om at fremsende supplerende 
oplysninger om hallens påtænkte anvendelse in
den mødet.

Miljø- og teknikudvalget besluttede på møde 
den 25. november 1998 at udsætte sagen, da eje
ren ikke har fremsendt supplerende oplysninger 
inden mødet.
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5.

Ansøgning om opførelse af toiletbygning vad Selsø 
kirke

J.nr. TF129-1997/JOH

Afgøres af udvalget/Frederiksborg amt og fred
ningsnævnet

Selsø menighedsråd har fremsendt et nyt dispo
sitionsforslag for opførelse af en toiletbygning ved 
Selsø kirke.
Den kgl. bygningsinspektør anmodede i oktober 
1997 om en anden placering af toiletbygningen, 
som oprindeligt var planlagt umiddelbart øst for 
kirken.
Det nye dispositionsforslag angiver toiletbygnin
gens placering umiddelbart vest for en gruppe 
gamle piletræer på den grusbelagte P-plads, som 
Skibby kommune lejer af Selsø gods. 
Toiletbygningen, som er 13 m2, tænkes udført 
med 45° taghældning og med tagbeklædning af 
tagpap, samt med træbeklædning på facader. 
Skibby byråd besluttede den 17. december 1997 
at bevilge et anlægstilskud på 50.000,00 kr. til 
opførelse af toiletbygningen. Beløbet skal sand
synligvis udbetales i 1999.

Skitser vedlagt.

Miliø- og teknikudvalget besluttede nå møde 
den 25. november 1998. at dispositionsforslaget 
fremsendes til Frederiksborg amt og frednings
nævnet med anbefaling.
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6 .

Parkeringsplads ved Selsø kirke

J.nr. TF05.05.01054/JOH

Afgøres af økonomiudvalget

Skibby kommune har i februar 1997 indgået en 
ny 10-årig lejekontrakt med om den
grusbelagte parkeringsplads øst for Selsø kirke, 
som omfatter et areal på 2.710 m2, matr. nr. 1-a 
Selsø Hovedgård, Selsø.
Selsø menighedsråd har fremsendt et nyt dispo
sitionsforslag for opførelse af en toiletbygning ved 
Selsø kirke, hvorefter toiletbygningen skal ligge 
på parkeringspladsarealet.
Det er derfor hensigtsmæssigt at udfærdige en ny 
lejekontrakt over et længere åremål, f.eks. 99 år.

er positivt stemt overfor en ny leje
kontrakt med dette tidsperspektiv.
Den nuværende leje andrager 310,- kr. /år, som 
reguleres efter nettoprisindexet. Det forudsættes, 
at lejen på en ny lejekontrakt er af samme stør
relse og reguleres på samme måde.

Kopi af nuværende lejekontrakt vedlægges.

Miliø- og teknikudvalg indstiller på møde den 
25. november 1998, at der udfærdiges en ny leje
kontrakt for parkeringspladsen på 99 år for 310,- 
kr./år, indexreguleret, og at toiletbygningen pla
ceres på arealet.
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7.

Veivedligeholdelsesarbeider m.v. 1999 

J.nr. 05.01.02G01/CG 

Afgøres af udvalget

Forvaltningen har aftalt med “Hartvig Planlæg
ning A/S” at firmaet også i 1999 udbyder kom
munens asfaltarbejder i pulje med 11 andre kom
muner.
Forvaltningen har den 29. oktober 1998 gennem
gået en del af kommunevejene sammen med

for at fastlægge en strategi for de kom
mende arbejder.

Indstillingsbilag vedlagt.

Miljø- og teknikudvalget besluttede »å møde 
den 25. november 1998 at udsætte punktet til 
behandling på ekstraordinært udvalgsmøde den 
3. december 1998, kl. 17.00.

Ændret på MTU møde den 16. december 
1998 til: Udvalget besluttede at Niels 
Jørgen Pedersen var inhabil ved behand
ling af den del der omhandler det øko-ho 
nomiske mellemværende med Skuldelev 
Energiselskab.

Jens Brogaard Jensen / Lone S. Colstruo7
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8.

Regnskaber - almennyttigt boligbyggeri.

J. nr. TF 03.02.00055/KL 

Afgøres af udvalget

Boligselskabet af 1939 i Holbæk har fremsendt 
regnskaber for afdelingerne XVIII, Ferslev, 
Skibby og Skuldelev og XIX ,Nordmandshusene 
for perioden 1. januar til 31. december 1997 med 
tilhørende noter, spørgeskema, revisionsprotokol 
og selskabsstyrelsens årsberetning til godkendel
se.
Redegørelse fra Kommunernes Revisionsafdelin
gen vedrørende gennemgang af regnskaberne for 
almennyttige boligselskaber i Skibby kommune 
for året 1997 vedlagt.

Miljø- og teknikudvalget besluttede nå møde 
den 25. november 1998 at de fremsendte regn
skaber fra Boligselskabet af B1939 for regn
skabsåret 1. januar til 31. december 1997 god
kendes med de af revisionen anførte bemærknin
ger.
Boligselskabet bedes oplyse, hvornår det overgår 
til at budgettere med kostægte administrations
bidrag. Samtidig meddeles der dispensation for 
overskridelse af 2 % reglen for året 1997, på 
25.713 kr. idet overskridelsen skyldes ekstraordi
nære udgifter i forbindelse med 5 års eftersynet 
ved 2. etape.
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9.

Regnskaber - almennyttigt boligbyggeri.

J. nr. TF 03.02.00055/KL 

Afgøres af udvalget

Skibby Boligforening har fremsendt regnskaber 
dels for selskabet, dels for afdelingerne 1,2 og 3 
med tilhørende spørgeskema, revisionsprotokol og 
Bestyrelsens årsberetning til godkendelse.

Redegørelse fra Kommunernes Revisionsafdeling 
vedr. gennemgang af regnskaberne for almen
nyttige boligselskaber i Skibby kommune for året 
1997 er vedlagt forrige sag.

Miljø- og teknikudvalget besluttede på møde 
den 25. november 1998 at de fremsendte regn
skaber fra Skibby Boligforening for regnskabs
året 1. januar til 31. december 1997 godkendes 
med de af revisionen anførte bemærkninger: 
Skibby boligforening, Afd. 1, har en overskridelse 
af udgifter omfattet af 2% reglen på 8.960 kr. der 
skal indarbejdes som en besparelse i budgettet for 
nærmeste budgetår.
Afd. 2 har en overskridelse af udgifter omfattet af 
2% reglen på 5.480 kr., der skal indarbejdes som 
en besparelse i budgettet for nærmeste budgetår. 
Afd. 3 Har et underskud 25.850 kr. der skal afvik
les over højst 3 år. Tidligere års underskud bud
getteres afviklet planmæssigt.
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10.

Vedr.: Renovationsordning på ejendommen

J.nr. 07.01.07G01/BB 

Afgøres af udvalget

Ejeren af ovennævnte ejendom har i skrivelse af 
29. oktober 1998 søgt om fritagelse for dagreno
vationen på ovennævnte ejendom fra den 1. janu
ar 1999 og indtil der anmeldes ibrugtagning af et 
nyt sommerhus, som skal opføres i løbet af 1999. 
Ejeren har oplyst at et ældre og utidssvarende 
sommerhus på ejendommen er nedrevet og opfø
relse af et nyt forventes påbegyndt i foråret 1999.

Indstillingsbilag vedlagt.

Miljø- og teknikudvalget besluttede på møde 
den 25. november 1998. at ejeren meddeles fri
tagelse for dagrenovationen på ejendommen fra 
den 1. januar 1999 og indtil den verserende byg
gesag om opførelse af nyt sommerhus på ejen
dommen færdigmeldes, dog for max. 1 år.
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1 1 .

Revision af kommuneplanen - status 

J.nr. 01.02.03/LSC 

Afgøres af byrådet

Revision af kommuneplanen er forudsat gennem
ført som en del af de daglige driftsopgaver i for
valtningen, og må forventes at strække sig over 
resten af 1998 og et godt stykke ind i 1999.
Ved årsskiftet 1997/98 var beretningsdelen fær
dig, og udsendt i offentlig høring i lokalavisen 
den 20. januar 1998. Beretningen blev godkendt 
på byrådsmøde den 17. december 1997.
Den 5. marts 1998 blev der afholdt borgermøde 
på Fritidscentret, hvor fremmødte borgere fik lej
lighed til at fremkomme med ønsker og krav til 
den nye kommuneplan. Den 17. juni 1998 priori
terede byrådet på en temadag tilbagemeldingerne 
fra såvel borgermøde og øvrige indsendte syns
punkter.
Status er nu, at der mangler udarbejdelse af for
slag til kommuneplan og offentliggørelse af sam
me, vedtagelse af kommuneplanen efter offent
lighedsfasen, trykning og bekendtgørelse. 
Opgaven kan forventes afsluttet omkring årsskif
tet 1999/2000. Kommuneplanen skal revideres 
hvert 4. år. Det er Miljøministeriets opfattelse, at 
revision af kommuneplanen netop skal være en 
integreret del af de daglige opgaver, og ikke blot 
en fast tilbagevendende opgave hvert 4. år.
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Alligevel synes opgavens udstrækning tidsmæs
sigt at være meget lang. Det bør derfor overvejes, 
om opgaven kan løses hurtigere. En måde at gøre 
det på, er at søge en langtidsledig, der enten kan 
varetage byggesagsbehandlingen, eller søge en 
langtidsledig der kan færdiggøre kommuneplan
revisionen. Hvilken løsning der kan blive tale om, 
afhænger af hvilken type medarbejder der kan 
skaffes.

Der henvises til vedlagte indstillingsbilag.

Miljø- og teknikudvalg indstiller på møde den 
25. november 1998

at redegørelsen tages til efterretning, og 
at forvaltningen undersøger, hvorvidt der kan 

skaffes en langtidsledig til enten at lave byg
gesagsbehandling eller færdiggøre revision af 
kommuneplan.
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12 .

Miljøtilsyn med virksomheder - status 

J.nr. 09.00022/LSC 

Afgøres af udvalget

På miljø- og teknikudvalgsmøde den 29. april 
1998, dagsordenspunkt 14, besluttede udvalget at 
indgå aftale med KPMG - C. Jespersen om at ud
føre tilsyn overfor miljørelevante virksomheder. 
Arbejdet er nu godt i gang. Der er således udført 
tilsyn på i alt 7 virksomheder, ud af de i alt 42 
virksomheder, der er omfattet af reglerne for 
miljøtilsyn.
I resten af 1998 gennemføres tilsyn med yderlige
re 13 virksomheder. Ved udgangen af 1998 vil der 
således være gennemført miljøtilsyn for alle liste- 
og anmeldevirksomheder i kommunen. 
Miljøtilsynene for autoværkstederne gennemføres 
primo 1999, således at alle miljøtilsyn, der udfø
res af KPMG - C. Jespersen, er gennemført inden 
marts 1999.
Skibby kommune vil således kunne meddele 
Miljøministeriet, at vi i 1998 har overholdt vores 
tilsynsforpligtigelser i forhold til denne type virk
somheder.

Miljø- og teknikudvalget besluttede på møde 
den 25.november 1998 at tage orienteringen til 
efterretning.
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13.

Slutdisponering af slam 

J.nr. 06.15/LSC 

Afgøres af byrådet

På møde den 20. maj 1998, dagsordenspunkt 5, 
godkendte byrådet, at Skibby kommune indledte 
et samarbejde med Jægerspris kommune om 
slutdisponering af slam. Baggrunden var en ad
ministrativ vurdering af, at det hidtidige 20 
kommunesamarbejde økonomisk havde udviklet 
sig således, at det ville være urentabelt for Skib
by kommune at fortsætte i denne sammenhæng. 
For god ordens skyld skal det oplyses, at 20 
kommunesamarbejdet blev opløst i eftersomme
ren 1998.
Samtidig var det også vurderingen, at der stadig 
var behov for at tilvejebringe en analyse af muli
ge løsninger for slutdisponering af slam, således 
at det bedst mulige beslutningsgrundlag kunne 
etableres.
Rapporten fra COWI foreligger nu. Der henvises 
til den vedlagte rapport i sagen. 
Hovedkonklusionen er, at Skibby kommunes 
slam overholder alle grænseværdier/udlederkrav 
til miljøfremmede stoffer. Det gælder både de nu
værende krav, og de allerede kendte nye krav fra 
år 2000.
På baggrund heraf kan det konstateres, at der 
ikke nu og indenfor de nugældende regler vedrø
rende miljøfremmede stoffer, er grund til at fore
tage yderligere investeringer i forhold til slutdis
ponering af slam. Den nuværende ordning med 
afhænding af slam til landbruget kan således 
fortsætte uændret.
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Samtidig giver rapporten, såfremt lovgivningen 
ændres på området, bud på, hvilke løsningsmu
ligheder, der vil være mest rentable for Skibby og 
Jægerspris kommuner, både i et samarbejde og 
for kommunerne hver for sig. Der er således 
etableret det nødvendige beslutningsgrundlag, 
hvis der på et senere tidspunkt kommer ny lov
givning på området. Vi vil i denne situation være 
i stand til meget hurtigt at afklare hvilken løs
ning, der vil være den bedste og mest rentable. 
Det er dog samtidig forvaltningens vurdering, at 
muligheden for etablering af en fælles slamad
ministration bør undersøges nærmere, således at 
det sikres, at ressourcerne i begge kommuner ud
nyttes optimalt, også på dette område.
Det foreslås derfor at miljø- og teknikudvalget ta
ger den foreliggende rapport til efterretning. Li
geledes anbefales det at fortsætte den nuværende 
slutdisponering af slam, - udbringning af slam på 
landbrugsjord. Endelig anbefales det at admini
strationen i de to kommuner arbejder videre med 
undersøgelse af, hvorvidt det er hensigtsmæssigt 
at etablere en fælles slamadministration.

Miljø- og teknikudvalg indstiller på møde den 
25. november 1998 rapporten tages til efterret
ning, samt at den nuværende slutdisponering af 
slam - udbringning af slam på landbrugsjord, 
fortsættes.
Endvidere indstilles det, at administrationen 
iværksætter undersøgelse af mulighederne for 
etablering af fælles slamadministration for Skib
by og Jægerspris kommuner.
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14.

Fjernelse af skrotbiler - administrativ praksis 

J.nr. 07.01.06/LSC 

Afgøres af udvalget

På miljø- og teknikudvalgsmøde den 30. septem
ber 1998 blev udvalget orienteret om, at det 
fremover påhviler kommunen at fjerne skrotbiler, 
jvf. dagsordenspunkt 1 F.
Den hidtidige praksis har været, at kommunen 
via politiet har fået oplyst navnet på sidste ejer, 
som herefter har fået brev om at fjerne bilen in
denfor en nærmere angivet tidsfrist. Overholdes 
tidsfristen ikke, fjerner kommunen bilen for eje
rens regning.
Denne praksis medfører ofte, at der kan gå meget 
lang tid før bilen kan fjernes, idet det kan være 
langsommeligt at skaffe oplysninger om sidste 
ejer. En konkret sag har frembragt et ønske om 
at ændre praksis, således at bilen fjernes og at 
ejerforholdet sideløbende hermed afklares. 
Forvaltningen har derfor rettet henvendelse til 
politiet i Frederikssund for at afklare om ændring 
af praksis lovgivningsmæssigt ville være i orden. 
Politiet har oplyst os om, at det er kommunens 
ansvar at sikre at bilens sidste ejer skriftligt 
modtager besked om at fjerne bilen. Dette kan 
kun sikres ved at sende et anbefalet brev.
Først herefter kan kommunen fjerne bilen for 
ejers regning. Der er således ikke mulighed for at 
ændre den gældende praksis.
Der kan imidlertid vise sig et problem i de tilfæl
de, hvor det ikke er muligt at finde den sidste 
ejer, idet udgiften til fjernelse af bilen og endelig 
bortskaffelse vil blive en kommunal udgift. Den
ne udgift er der i budgettet ikke taget højde for. 
Det er på nuværende tidspunkt ikke muligt at 
vurdere størrelsen på udgiften pr. år, idet vi end
nu ikke har nogen erfaring med, hvor mange biler 
det vil kunne dreje sig om.
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For god ordens skyld skal det oplyses, at forvalt
ningen naturligvis søger at løse opgaven så billigt 
som muligt og kommunens genbrugscentral vil så 
vidt det er muligt søge at hugge bilerne op, så vi 
kan komme af med bildelene. Det vil naturligvis 
også blive forsøgt at sælge bilerne.
Så snart forvaltningen har tilstrækkelig erfaring 
med, hvor stort problemet vil være, vil sagen na
turligvis blive fremlagt for udvalget, ligesom den 
nødvendige budgetregulering vil blive fremlagt.

Miljø- og teknikudvalget besluttede på møde 
den 25. november 1998

at den nugældende praksis fortsættes, og 
at genbrugscentralen forsøger at hugge bilerne 

op, eller sælge dem.
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15.

Budgetrevision pr. 31.10.1998 

J.nr. TF 00.01002/BB 

Afgøres af byrådet

Forvaltningen har på baggrund af udsendt regn
skabsrapport pr. 31. oktober 1998 foretaget en 
budgetrevision.
Ved gennemgangen er der ikke fundet anledning 
til at foretage en revision.

Miljø- og teknikudvalg indstiller på møde den
25. november 1998 budgetrevisionen tages til ef
terretning.
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16.

Retablering af Maglehøjgård losseplads 

J.nr. TF 00.01002/CG/BB 

Afgøres af byrådet

På baggrund af, at Frederiksborg Amt har givet 
et påbud om fuldstændig retablering af Magle
højgård losseplads med udgangen af 1999 ønskes 
kr. 45.000 overført til budget 1999 til brug for den 
endelige afvikling.
Det ønskede beløb er uforbrugte beløb fra kontie
ne 78 - Retablering og 79 - Perkolat, som ikke vil 
blive afholdt i indeværende regnskabsår, da der 
efter Amtets påbud vil blive foretaget en fuld
stændig retablering af lossepladsen i 1999, i ste
det for etapevis som først planlagt.
Der forventes en udgift i 1999 på i alt ca. kr. 
400.000 til retableringen, som tænkes finansieret 
på følgende måde:

Overført fra 1998: kr. 45.000,00
Budget for 1999: kr. 55.000,00
Tillægsbevilling i 1999: kr. 300.000.00
I alt kr. 400.000,00

Miljø- og teknikudvalg indstiller på møde den 
25. november 1998 at kr. 45.000 overføres til 
budget 1999.
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17.

Bvggesagsgebvrer for 1999

J.nr. 02.00.06029/RS

Afgøres af økonomiudvalget

Med ikrafttrædelsen af det nye Bygningsregle
ment for småhuse den 15. september 1998 blev 
det ifølge reglementets afsnit 1.10 op til byrådet 
at beslutte, om der i det hele taget skal opkræves 
byggesagsgebyrer - og i givet fald hvor store.
Der gælder tilsvarende bestemmelser for Byg
ningsreglement 95.
Hidtil har boligministeriet hvert år fremsendt en 
beregning over maksimumtaksterne baseret på 
en pristalsregulering.
Forvaltningen kan pege på et af følgende princip
per for fremtidig prisfastsættelse:
1. De hidtidige gebyrer pristalsreguleres hvert år 

i forbindelse med budgetlægningen.
2. De hidtidige gebyrer pristalsreguleres hvert år 

i forbindelse med budgetlægningen og oprun
des til nærmeste runde tal.

3. Byggesagsbehandling gøres gratis som kon
kurrenceparameter i forhold til nabokommu
ner.

Reglementstekst, nuværende gebyrer og økono
misk forvaltnings vurdering vedlagt.

Miliø- og teknikudvalg indstiller på møde den 
25. november 1998 at de hidtidige gebyrer pris
talsreguleres hvert år i forbindelse med budget
lægningen og oprundes til nærmeste runde tal.
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18.

J.nr. TF 00.01A10/BB 

Afgøres af udvalget

For tilrettelæggelse af møderne i 1999 skal fore
slås følgende datoer til afholdelse af udvalgets 
møder:

Januar
Februar
Marts
April
Maj
Juni
Juli
August
September
Oktober
November
December

27. januar 1999 
24. februar 1999
24. marts 1999
28. april 1999
26. maj 1999
23. juni 1999 
SOMMERFERIE
25. august 1999
29. september 1999
27. oktober 1999
24. november 1999 
15. december 1999

Samtidig foreslås det, at kl. 14,00 fastholdes som 
mødetidspunkt.

Datoerne er fastlagt udfra mødedatoerne i 1998 
og under hensyntagen til, hvornår byrådets mø
der forventes at blive afholdt.

Miliø- og teknikudvalget besluttede »å møde 
den 25. november 1998 at de foreslåede datoer 
fastholdes. Mødetidspunktet fastsættes fremover 
til kl. 8.30.
Spørgsmål til dagordenspunkter stilles senest 1 
dag før udvalgsmødet, så svar kan foreligge til 
mødet.
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19.

Eventuelt.

Intet.


